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پای صحبت مردم

یادداشت خبرنگار اختصاص 36 میلیارد تومان اعتبار 
برای بیمارستان آیت الله بروجردی

معاون وزیر راه و شهرسازی گفت:  علاوه بر 26 میلیارد 
تومان اعتبارات ملی برای بیمارستان ایت الله بروجردی 10 
میلیارد تومان اعتبار از محل اعتبارات استانی قرار داده 
شده تا بتوان این پروژه را تا پایان امسال برای افتتاح و 

تجهیز تحویل داد.
محمدجعفــر علیزاده در جریــان بازدید از روند ســاخت 
بیمارستان آیت الله بروجردی بروجرد اظهار داشت: سال گذشته 
با توجه به وضعیت مالی نامساعد دولت برای تکمیل این پروژه 
23 میلیارد تومان اعتبار تخصیص یافت که کمتر از هفت میلیارد 

تومان از این اعتبار جذب شده است.
وی افــزود: با توافق وزرای راه و شهرســازی و بهداشــت و 
درمان امسال برای این پروژه 26 میلیارد تومان اعتبار قرار داده 
شده است که بیشترین سهم را در میان پروژه های وزارت راه و 

شهرسازی دارد.
وی از بهبود مشخصات فنی این بیمارستان خبر داد و گفت: 
 NICU با توجه به افزایش تخت های بیمارســتانی در بخش های
و CCU این بیمارستان می تواند مرکز مراجعات شهرهای اطراف 

نیز قرار گیرد.
علیزاده با اشــاره به پیشــرفت فیزیکــی 80 درصدی این 
بیمارستان عنوان کرد: براساس بخشنامه های صادر شده مقرر 
شده که مشــکلات آب، برق، گاز و فاضلاب این بیمارستان به 
زودی برطرف شود و با تجهیز انشعابات، موتورخانه آن در مدار 

حرکت قرار گیرد.
وی خاطرنشان کرد: باید تا پیش از آغاز بارندگی های فصل 
ســرما محوطه سازی این بیمارستان در آبان ماه به اتمام رسیده 
و بــرای تکمیل حداکثر تا دهم اســفندماه ســال جاری آماده 

بهره برداری شود.

ساری- خبرنگار کیهان:
مرکبات شب عید امسال با قیمت 2500 تومان به بازار عرضه 

می شود و باغداران برای فروش مرکبات نگران نباشند.
استاندار مازندران با بیان این مطلب گفت: برخی از کشاورزان باغدار 
به دلیل بی اطلاعی از نرخ مرکبات در بازار مبادرت به فروش مرکبات 

به نرخ ارزان به واسطه های سودجو می کنند.
ربیع فلاح در ادامه ضمن تأکید بر مدیریت قیمت مرکبات به بویژه 
پرتقال گفت: باید با برنامه ریزی و تنظیم بازار مصرف، جلوی ارزان فروشی 

گرفته شود تا باغداران متضرر نشوند.
وی با تأکید بر فعال کردن میادین شهرها برای عرضه مرکبات گفت: 
امسال 60 هزار تن مرکبات برای مصرف شب عید ذخیره سازی می شود.

اهواز- خبرنگار کیهان:
مدیرکل پدافند غیرعامل خوزســتان سنبل آبی و ماهی 

تیلاپیا را به عنوان تهدیدات زیستی خوزستان معرفی کرد.
»محمد حری« افزود: از 20 روز پیش اخباری مبنی بر مشاهده این 
گیاه مهاجم در رودخانه های دجله و فرات در عراق دریافت شد که با 
توجه به ارتباط آبی این رودخانه ها با هور العظیم، درگیر شدن تالاب با 
این گیاه که به شیطان ارغوانی معروف است، موجب نگرانی شده است.

وی افزود: ســنبل آبی بومی مناطق گرمسیری آمریکای جنوبی و 
آمازون اســت و خارج از محدوده بومی خود به عنوان گونه ای مهاجم 
شــناخته می شــود. این گیاه یکی از 10 علف هرز خطرناک در دنیا 
شناخته شده که گل بسیار زیبایی دارد و تالاب های خوزستان به ویژه 

هور العظیم مستعد رشد این گیاه هستند.
وی گفت: سنبل آبی قدرت تبخیر بالایی دارد و آب زیادی مصرف 
می کند، به این معنی که در صورت پدیدار شدن در تالاب های خوزستان 

تمام آنها را خشک خواهد کرد.
حری افزود: مردم باید مطلع شوند که در صورت مشاهده این گل 

آن را جابه جا نکنند تا موجب گسترده شدن آن نشوند.
وی همچنین با اشــاره به مشاهده گونه ماهی مهاجم تیلاپیلا در 
خوزســتان از سال 90 اظهار کرد: اکنون سه نوع از این ماهی مهاجم 
در آب های خوزستان مشاهده شده اما به گفته کارشناسان تیلاپیا زیلی 

نسبت به دو گونه دیگر مضرتر است.
حری افزود: بر همین اســاس مقابله با این گونه نیز در دستور کار 

قرارگاه زیستی خوزستان قرار گرفته است.

پیشــرفته ترین مرکز تصویربرداری اســتان سمنان در 
بیمارستان ولایت دامغان راه اندازی شد.

بخش تصویربرداری »ام. آر. آی« بیمارستان ولایت دامغان که به 
دستگاه یک و نیم تسلا مجهز شده با اعتبار 50 میلیارد ریال راه اندازی 

شده است.
به گفته رئیس  بیمارستان ولایت دامغان، هزینه 40 میلیارد ریالی 

خرید این دستگاه را یک نیکوکار دامغانی تقبل کرده است.
غلامرضا محمدی افزود: ساختمان مرکز تصویر برداری هم با هزینه 
10 میلیارد ریال با کمک دانشگاه علوم پزشکی سمنان ساخته است.

محمــدی گفت: این مرکــز تصویربرداری طرف قــرارداد با همه 
بیمه هاست و بیماران با تعرفه دولتی پذیرش می شوند.

پیش از راه اندازی این مرکز، مردم شهرستان دامغان برای استفاده 
از خدمات »ام. آر. آی« به ســمنان، شــاهرود یا استان های همجوار 

مراجعه می کردند.

معاون وزیر راه و شهرسازی اعلام کرد

استاندار مازندران اعلام کرد

عرضه مرکبات شب عید امسال 
با قیمت ۲5۰۰ تومان

»سنبل آبی« و »ماهی تیلاپیا«
 تهدیدات زیستی در خوزستان

راه اندازی مرکز »ام. آر. آی« دامغان 
با کمک یک خیر سلامت

با آغــاز نصب موکب های 
مرزهای خوزستان  در  اربعین 
)شلمچه و چذابه( خادمان به 
زودی با ارائه خدمات پذیرایی، 
و خدمات  بهداشتی  و  اقامتی 
از  پذیرایی  آمــاده  فرهنگی 

زائران کربلا می شوند.
در این مسیر موکب هایی که 
بــرای انجام مراســم اربعین امام 
حسین)ع( و یارانش در مسیر راه 
کربلا برپا شــده است خادمان با 
ارائه خدمــات پذیرایی، اقامتی و 
بهداشتی، خدمات فرهنگی و حتی 
مواردی چون واکس زدن کفش ها 
و ماساژ، از زائران پذیرایی می کنند 
و بسیاری از ایرانیان از اقصی نقاط 
کشور با حضور در مرزها پذیرای 

زوار حسینی می شوند.
مــردم شــهرهای آبــادان و 
خرمشــهر که در ایــن ایام خود 
میزبان زوار هستند نیز هر ساله در 
ایام محرم با برپایی موکب هایی در 
مسیر عبور زائران کربلا تا اربعین 
حســینی از زائران سیدالشهدا با 
چای و قهــوه پذیرایی می کنند، 
مســئولان نیــز در این ایــام به 
ســاماندهی مواکــب در این ایام 
اقدام می کنند تا زائران در مســیر 
رفــت و برگشــت از مرزها بدون 
هیچ مشکل و کمبودی به زیارت 

بپردازند.
معاون فرهنگی ستاد بازسازی 
عتبات عالیات خوزستان با برپایی 
215 موکب در شــلمچه و 160 

خوزستان آماده استقبال از زائران اربعین

موکب در چذابه گفت: کسری های 
موجــود را از اســتان های معین 

برطرف می کنیم.
محمدتقی چهارمحالی تصریح 
کرد: تامین پتو، آب آشــامیدنی، 
غذا و پذیرایی از زائران نیز از دیگر 
کارهای اجرایی برای خدمات رسانی 

به زائران حسینی است.
وی اضافــه کرد: تعیین محل 
استراحت نیروهای خدمات رسان، 
راه انــدازی فروشــگاه های تامین 
مایحتــاج زائــران، هماهنگی در 
راســتای مشــارکت ائمه جمعه 
اســتان، جلــب مشــارکت های 
دســتگاه های دولتی و غیردولتی 
در اسکان و تغذیه و تدارک بیش 
از دو هــزار تن آرد، کپســول گاز 
و توزیع روزانــه بین 700 تا یک 

هزار قالب یــخ و همچنین اقلام 
خوراکی از دیگر فعالیت های انجام 

شده است.
معاون فرهنگی ستاد بازسازی 
عتبات عالیات خوزستان در ادامه 
افزود: امسال پذیرایی در سه مرحله 
انجام شده و این کار تا دو صبح به 
صورت مداوم ادامه خواهد داشت.

نیــز گفت:  اندیکا  فرمانــدار 
تمامی امکانات شهرستان را برای 
زائران حسینی  به  خدمات رسانی 

بسیج می کنیم.
منوچهر ورناصری عنوان کرد: 
ســعی بر این است تا موکب های 
خــود را در مرز چذابه به شــکل 
سیاه چادرهای بختیاری برپا کنیم.

دانشکده  اربعین  ستاد  رئیس 
علوم پزشکی آبادان هم، از استقرار 

پایگاه ســلامت این دانشکده به 
مناسبت اربعین حسینی از 10 آبان 
ماه امسال در مرز شلمچه خبر داد.

»نورالــه طاهری« اظهار کرد: 
پایگاه مذکور تــا پنج روز پس از 
اربعین حســینی نیز همچنان در 

مرز شلمچه مستقر خواهد بود.
وی افزود: طبق هماهنگی های 
انجام شــده از پانزدهــم آبان ماه 
پزشــک مربوطه در ایــن پایگاه 

حضور می یابد.
دانشکده  اربعین  ستاد  رئیس 
علوم پزشــکی آبــادان از تزریق 
واکســن آنفلونزا به آن دســته از 
دانشکده علوم پزشکی  کارمندان 
آبادان که در روزهای حضور زائران 
اربعیــن در مرز شــلمچه حضور 
دارنــد، خبــر داد و گفت: فعالان 

عرصه ســلامت در ایــن منطقه 
مــرزی در روزهای تردد زائران به 
منظور شناسایی راحت با پوشش 
مخصوص خدمات رسانی می کنند.

ســیدمحمود  حجت الاسلام 
موسوی مسئول ســتاد بازسازی 
عتبات عالیات خوزســتان گفت: 
و  تهــران  فــارس،  اســتان های 
هرمزگان به عنوان معین خرمشهر 
در میزبانی از زائران اربعین حسینی 

انتخاب شدند.
مدیــرکل راهــداری و حمل 
و نقل جاده ای خوزســتان گفت: 
بزرگترین سالن مسافری کشور در 
سالن جدید مسافری پایانه مرزی 

شلمچه به بهره برداری می رسد.
»مسعود مصدقی« اظهار کرد: 
این سالن به عنوان بزرگترین سالن 
مســافری کشور شناخته می شود 
که برای ساخت آن 282 میلیارد 
ریال از محل اعتبارات ملی سازمان 
راهــداری و حمل ونقــل جاده ای 
کشور برای این پروژه هزینه شده 

است.
وی یادآور شد: پیش بینی شده 
که روزانه 50 هزار نفر از این سالن 
مسافری به کشور عراق تردد کنند.

مدیرکل حج و زیارت خوزستان 
نیز تصریح کرد: ســامانه سماء تا 
200 میلیــون تومان بیمه زائران 

حسینی را پشتیبانی می کند.
کرد:  عنــوان  حویزاوی  ناصر 
موضوع لغــو روادید )ویزا( اربعین 
هرگز برای امسال عملیاتی نخواهد 

شــد و به طور حتــم کنترل های 
خروجی و ورودی در مرزهای عراق 
نسبت به سال های گذشته افزایش 

خواهد یافت.
معاون امور عمرانی اســتاندار 
خوزســتان گفت: ســال گذشته 
یکی از گلوگاه های جدی معضلات 
ما پارکینگ بــود که با تمهیدات 
اندیشیده شده امســال زائران با 
چنین مشــکلی برخورد نخواهند 

کرد.
»احمد ســیاحی« اظهار کرد: 
ورود زائران ایرانی بیشتر از خروج 
آنها است یعنی باید یک امکانات 
جدی و اساســی برای برگشــت 
زائران فراهم کنیم. ســال گذشته 
331 هزار هموطن از مرزها خارج 
و 358 هزار نفر وارد شدند که این 
تناسب در مورد اتباع خارجی 40 

هزار به 17 هزار است.
پخش  شــرکت  مدیرعامــل 
فرآورده هــای نفتی منطقه آبادان 
از آمادگــی 100 درصدی واحد 
متبوعه خود جهت سوخت رسانی 

در ایام اربعین خبر داد.
»علی حکمــت« افزود: طبق 
برنامه ریزی انجام شده دو دستگاه 
سیار سوخت رســان در مسیر و 
محل شلمچه جهت سوخت رسانی 

در ایام اربعین مستقر می شوند.
وی اضافه کــرد: همچنین به 
منظور رفاه حــال زائران، جایگاه 
ورودی خرمشهر مجهز به دستگاه 

سوخت سی.ان.جی شد.

امام جمعه تبریز گفت: مطالبه 
رهبر معظــم انقلاب و ملت عزیز 
وضعیت  تکلیف  تعییــن   ایران 
حقوق های  دریافت کننــدگان 
نجومی و اســترداد دریافتی ها و 

مجازات سریع آنان است.
مجتهــد  محســن  آیــت الله 
شبســتری در جمع مردم تبریز، با 
اشــاره به اینکه از جمله منکرات 
اقتصــادی ربــا، رشــوه خواری و 
رانت خواری اســت اظهار داشــت: 
متاســفانه در جامعه مــا افرادی 
هستند که با پارتی بازی از بانک ها 
با ســود کم وام دریافت می کنند و 
همان وام را در بانک دیگری با سود 
بیشــتر می گذارند. آیا این مصداق 

بارز رانت خواری نیست؟

وی افزود: ایــن موضوع مصداق 
روشــن منکر اقتصادی اســت و در 
جریان حقوق های نجومی چه در میان 
مدیران و چه پزشکان دولت باید جلوی 

آن را بگیرد.
امام جمعه تبریز گفت: زمانی که 
از مسئولان قضایی می پرسیم چرا به 
موضوع حقوق های نجومی رسیدگی 
نمی کنید، می  گویند دولتی ها لیست 

این  افراد را به ما معرفی نکرده اند.
شبســتری  مجتهــد  آیــت الله 
خاطرنشان کرد: مطالبه رهبر معظم 
انقــلاب و ملــت عزیز ایــران تعیین 
تکلیف وضعیت این افراد و اســترداد 
دریافتی های آنان است و این افراد که 
مفســدین  اجتماعی هستند، باید به 

سرعت مجازات شوند.

دریافت کنندگان حقوق های نجومی 
باید به سرعت مجازات شوند

امام جمعه تبریز: 

فرمانــدار زابــل گفت: 
کمبود اشتغال از دلایل اصلی 
گسترش تکدی گری و گرایش 
ویژه  به  و  مردم سیســتان 
جوانان منطقه به اعتیاد است.

هوشنگ ناظری اظهار داشت: 
اعتیــاد و تکدی گری دو معضل 
بزرگ سیســتان است که تعداد 
زیادی از مردم منطقه را درگیر 

کرده است.
وی گفت: سیستان به دلیل 
مجاورت با کشور افغانستان که 
بزرگتریــن تولید کننده و صادر 
کننده مــواد مخــدر در جهان 
اســت، از معضل مواد مخدر در 

امان نیست.
کمبود  کــرد:  عنــوان  وی 
اشتغال از دلایل اصلی گسترش 
مردم  گرایــش  و  تکدی گــری 
سیســتان و بــه ویــژه جوانان 
منطقه بــه اعتیاد اســت و اگر 
ایجاد اشــتغال در  امروز جهت 
منطقــه برنامه ریزی نشــود، در 
آینده ای نه چندان دور شــاهد 
گرفتاری بیــش از پیش جوانان 
به این معضل بزرگ خواهیم بود.

ناظــری گفــت: تنهــا راه 
کاهش گرایش به اعتیاد در پنج 
شهرستان منطقه سیستان ایجاد 
امکان اشتغال و درآمد پایدار برای 

مردم است.
فرماندار زابل اظهار داشت: 
معتادیــن و کارتــن خواب ها 
پــس از جمــع آوری در کمپ 
ترک اعتیاد نگهداری و به طور 
کامل پاک می شــوند و سپس 
در مشــاغلی از جملــه تراش 
ســنگ های قیمتی، مشــاغل 
خانگی و تعمیر ماشین و وسایل 
برقی مشــغول به کار شــده و 
جهت راه اندازی این مشــاغل 
نیز به آنها وام های قرض الحسنه 

پرداخت می شود.

فرماندار زابل خبر داد
گسترش تکدی گری 
در سیستان به علت 

بزرگتریــن نیروگاه یک کمبود اشتغال
کشور  خورشیدی  مگاواتی 
با حضور وزیر نیرو در اراک 

بهره برداری شد.
مگاواتــی  یــک  نیــروگاه 
خورشیدی کشــور در اراک در 
زمینــی به مســاحت 16 هزار 
مترمربع و با اعتباری معادل 80 
میلیارد ریال  ساخته شده است.
این نیــروگاه در زمینی به 
مســاحت 16 هــزار مترمربع 
ساخته شــده و دو تن آلودگی 
زیســت محیطی در سال را در 

این منطقه کاهش می دهد.
وزیر نیرو در آیین بهره برداری 
از این نیروگاه خورشیدی گفت: 
انرژی خورشیدی موثرترین راه 

تامین برق پایدار کشور است.
ادامه  چیــان  چیت  حمید 
داد: امروز در دنیا بهره گیری از 
انرژی خورشیدی افزایش یافته 
و توســعه آن در کشــور رو به 

فزونی است.
وزیــر نیــرو تصریــح کرد: 
از تولید  به منظــور حمایــت 
انرژی هــای پاک در کشــور به 

ازای هر کیلو وات ساعت، 3هزار 
و 700 ریال به تولید کنندگان 

این انرژی ها پرداخت می شود.
وزیر نیرو اضافه کرد: سیاست 
اصلی دولت توسعه بهره گیری از 
انرژی های پاک است و دولت به 
این منظور خرید تضمینی را در 

دستور کار قرار داده است.
چیت چیان تصریح کرد: تا 
پایان ســال جاری نیروگاه های 
برق خورشیدی کشور با توانایی 
تولید بیش از 10 مگاوات برق در 
مدار بهره برداری قرار می گیرند.

با حضور وزیر نیرو انجام شد

بهره برداری از بزرگ ترین نیروگاه خورشیدی ایران دراراک

فرماندار سراوان گفت: روزانه 
بین 4 تا 5 میلیون لیتر فرآورده 

نفتی در سراوان قاچاق می شود.
درویش نارویی در جمع خبرنگاران 
گفت: متاسفانه رتبه نخست بیکاری و 
رتبه نخســت ورود کاروان های مواد 
مخدر به کشــور مربوط به شهرستان 

سراوان است.
وی تصریــح کــرد: از مجمــوع 
کشــفیات مواد مخدر ســال گذشته 
در سیســتان و بلوچستان، حدود 60 
درصد متعلق به ســراوان بوده و این 
در حالی اســت که مابقی موادی که 
در سایر شهرستان  های استان کشف 
شده، از طریق مرز سراوان وارد استان 

شده است.
نارویی با بیــان اینکه روزانه بین 
4 تا 5 میلیون لیتر فرآورده نفتی در 
سراوان قاچاق می شود، اظهار داشت: 
خشکسالی های پی درپی در شهرستان 
سراوان امان مردم را بریده به گونه ای 
که در حال حاضر با خشک شدن منابع 

آبی، کشاورزی و حتی آب آشامیدنی 
مردم با مشکل جدی مواجه شده اند و 
بسیاری از شهروندان به ویژه کودکان 
این منطقه با سوءتغذیه مواجه هستند 
و در حال حاضر حدود 100 روستای 
سراوان نیازمند آبرسانی سیار هستند 
که متاســفانه امکان این امر تاکنون 

میسر نشده است.
با فعال  فرماندار ســراوان گفت: 
شــدن پایانه رسمی مرزی »کوهک« 
ســراوان زنجیره تجارت در مرز برای 

مردم این منطقه فعال می شود.
وی بیان کرد: کشــاورزی منطقه 
بلوچستان و شهرستان سراوان به تولید 
خرما متکی است و می توان با احداث 
صنایع بسته بندی و تبدیلی خرما در 

اقتصاد منطقه تحول ایجاد کرد.
نارویی گفت: به علت سهل الوصول 
بودن دسترســی به مــواد مخدر در 
ســراوان، امروز بیــش از 3 هزار نفر 
از شــهروندان این شهرستان گرفتار 

اعتیاد شده اند.

فرماندار سراوان اعلام کرد

قاچاق روزانه بین ۴ تا 5 میلیون لیتر 
فرآورده نفتی در سراوان

آســتان  فرهنگی  معاون 
مقدســه حــرم حضــرت 
معصومه)س( گفت: حرم مطهر 
حضــرت معصومه)س( تحت 
تأثیر ســاختمان های مرتفع 
قرار گرفته و باید در این زمینه 

قوانین خاصی تدوین شود.
فلاحی  صفر  حجت الاســلام 
در نخســتین نشســت تخصصی 
کمیته زیــارت که در دانشــگاه 
قم برگزار شــد، با بیان اینکه در 
زمینــه کوه خواری، جنگل خواری 

معاون فرهنگی آستان مقدسه حرم حضرت معصومه)س( اعلام کرد

احداث ساختمان های مرتفع 
در اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س(

و وقف خــواری نیازمند قوانینی 
هستیم که از این امور جلوگیری 
شــود، افزود: طرح هــای جامع 
امنیتی در حرم ها باید به شکلی 
باشــد که توهین به زائر نشــود 
و بــا اســتفاده از نرم افزارهــا و 
ســخت افزارها دیگــر نیازی به 

بازرسی بدنی نباشد.
فلاحی با بیان اینکه قوانین 
و مقــررات باید آرامش زائر را به 
دنبال داشــته باشند با اشاره به 
اینکه بسیاری از زیارتگاه های ما 
تحت تأثیر برج هایی که ساخته 
می شــود قرار دارد، گفت: حرم 
مطهــر حضــرت معصومه)س( 
تحت تأثیر ساختمان های مرتفع 
قرار گرفته اســت و باید در این 
زمینه قوانین خاصی تدوین شود.

و  سیســتان  اســتاندار 
طوفان شن  گفت:  بلوچستان 
شرایط عادی زندگی جمعیت 
500 هزار نفری مردم سیستان 
را مختل کــرده که نگاه ویژه 

دولت را می طلبد.
علی اوسط هاشمی در جلسه 
شــورای مبارزه با مــواد مخدر و 
بررسی آسیب های اجتماعی، ستاد 
مبــارزه با گــرد و غبار و ســتاد 
استان  شــهری  پایدار  بازآفرینی 
سیستان و بلوچستان که با حضور 
وزیر کشــور در زاهــدان برگزار 
شد، اظهار داشت: محرومیت های 
تاریخی در سیستان و بلوچستان به 
گونه ای عمیق است که تلاش های 
بعد از انقلاب هم نتوانسته آن طور 
که باید، این محرومیت را کم کند.

وی با اشاره به ضرورت استفاده 
بهتر از ظرفیت دسترسی به تنها 
بندر اقیانوسی کشور که در جنوب 
استان وجود دارد، گفت: این استان 

راه ورود به آب های آزاد است ولی 
متاسفانه تاکنون ما حداقل سهم را 
در زمینه بهره  گیری از این ظرفیت 

عظیم، در کشور ایجاد کرده ایم.
وی با اشــاره به حجم بالای 
حاشیه نشینی در استان سیستان 
بلوچستان، تصریح کرد: حدود  و 
470 هــزار نفر از مردم اســتان 
حاشیه نشــین هســتند و ایــن 
حاشیه نشــینی در پــی عواملی 
چون 18 سال خشکسالی پیاپی، 
ناامنی هایــی که در بخش هایی از 
استان وجود داشته و درگیری های 
قومی و طایفه ای ایجاد شده است.

ایــن مقــام مســئول افزود: 
سیســتان و بلوچســتان نیازمند 
یــک اراده و نگاه خاص برای رفع 
مشــکلات حاشیه نشینی از سوی 

دولت است.
هاشمی گفت: در حال حاضر 
بیش از 150 هزار نفر در ســطح 
اســتان از دسترسی به شبکه آب 

لوله کشــی محروم هستند و آب 
آنها با تانکرهای آبرســانی تامین 

می شود.
استاندار سیستان و بلوچستان 
تاکیــد کــرد: دولــت در زمینه 
تخصیص اعتبــارات و به ویژه در 
زمینه رفع حاشیه نشینی نباید به 
استان محروم سیستان و بلوچستان 
به صورت برابر با دیگر استان های 
کشــور بنگرد و باید سیســتان و 
بلوچستان را در اولویت قرار دهد.

مردم  کرد:  تصریح  هاشــمی 
پنج شهرســتان منطقه سیستان 
150 روز ســال را به طور مداوم با 
طوفان شدید و ریزگردها دست و 

پنجه نرم می کنند.
وی خطاب به وزیر کشور گفت: 
30 درصد از عایدات فروش اموال 
توقیفی را به سیستان و بلوچستان 
اختصاص دهید تا استان بتواند در 
مسیر رفع مشکلات از آن استفاده 

کنیم.

استاندار سیستان و بلوچستان:

طوفان شن شرایط زندگی مردم سیستان را
 مختل کرده است

مدیرکل تعزیرات خراسان 
رضــوی گفت: بــا توجه به 
روی  انجام شــده  تحقیقات 
7هزار نمونــه زعفران توزیع 
نتیجه  این  در مشــهد  شده 
حاصل شــد کــه 78 درصد 
محصولاتی که توزیع می شود 
»تارتازین«  رنگ مصنوعی  به 

آلوده هستند.
حمیدرضا کریم اظهار داشت: 
رنگ مصنوعی »تارتازین« ماده ای 
است که در درازمدت سبب ابتلای 
افراد مصرف کننده به سرطان شده 
و برای سلامتی بسیار مضر است.

وی با تأکید بــر اینکه از این 

به بعد فــروش »زعفران فله« در 
واحدهــای آجیل و خشــکبار و 
سایر فروشگاه های متفرقه تخلف 
محسوب شده و افراد باید مراتب 
را به مراجع مربوطه گزارش دهند، 
تصریح کرد: اتحادیه زعفران فروشان 
400 عضو مجاز دارد که 70 نفر از 
آنها دارای کارخانه بسته بندی بوده 
و برند آنها اعتبار مناســبی دارد و 
افراد می توانند از این فروشــگاه ها 

خرید خود را انجام دهند.
مدیــرکل تعزیرات خراســان 
رضوی با بیان اینکه بهتر اســت 
زائران و مجاوران بارگاه منور رضوی 
از خرید »زعفران فله« خودداری و 

نیاز خود را از محصولات برندهای 
صاحب نام و شــناخته شــده که 
مجــوزات لازم را اخــذ کرده اند 
تأمیــن کنند، خاطرنشــان کرد: 
مشاهده شــده در بعضی از موارد 
نیز جعلی بوده و  بســته بندی ها 
واحــدی که کارت و آدرس داخل 
آنها گذاشته شده؛ وجود خارجی 

ندارد.
کریم تصریح کــرد: علاوه بر 
این اصناف مجــازی که اقدام به 
فروش زعفــران فله می کنند نیز 
بایــد مجوز رنگ را از اســتاندارد 
گرفته و اطمینان لازم از محصولات 

خریداری شده را حاصل کنند.

»تارتازین« زعفران مشهد را تقلبی کرد

که  اردبیلــی  کشــاورزان 
پیشگامان مشــارکت در آبیاری 
نوین بوده اند و قرار بود بعد از دو 
سال آبیاری رایگان، اقساط بانک 
را بپردازند، بدون استفاده از یک 
وام  پرداخت  به  مجبور  آب  قطره 
پروژه نیمه تمام شــده اند و 37 
سال است در انتظار انتقال آب از 

سد سبلان هستند.
سد سبلان مشگین شهر در سال 
85 با نزدیک به شش هزار میلیارد ریال 
هزینه احداث شده است، قرار بود این 
سد 15 هزار هکتار از اراضی کشاورزی 
روستائیان ارشق، لاهرود و فخرآباد را 
تحت پوشش قرار دهد و آب آشامیدنی 

موردنیاز 86 روستا را تأمین کند.

با این حال مســئولان ذی ربط در 
چند سال گذشــته این همه سرمایه 
عظیم را در خدمت پرورش ماهی برخی 
داده اند،  قرار  شــرکت های خصوصی 
بعدها وقتی داد روســتائیان ارشق از 
نبود آب آشامیدنی بلند شد، مسئولان 
گفتند آب سد سبلان آلوده است و به 

درد آشامیدن نمی خورد.
مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
اســتان اردبیل با اشــاره به اینکه 26 
میلیارد تومان برای اتمام پروژه انتقال 
آب از سد سبلان به روستای ارجق و 
روســتاهای همجوار اعتبار نیاز است، 
اظهار داشــت: در ایــن زمینه دولت 
با محدودیــت اعتبار روبــه رو بوده و 
مشــکلات به وجود آمــده مربوط به 

کمبود اعتبارات است.
داوود نجفیان با بیان اینکه 7 هزار 
و 700 هکتار از اراضی حوزه شــبکه 
ســبلان طراحی شده است، افزود: در 
ایــن زمینه 3 هــزار و 200 هکتار از 
ناحیه عمرانی فرعی اجرا شده است و 
64 میلیارد تومان برای این امر هزینه 

شده است.
وی با اشاره به اینکه شبکه فرعی 
انتقال آب از سد سبلان به پایان رسیده 
است، گفت: بیش از 3 میلیارد تومان 
تسهیلات توســط بانک کشاورزی به 
روستاییان ارائه شده است که متأسفانه 
به دلیل کمبود اعتبارات و عدم اتمام 
پروژه روســتاییان با دغدغه و نگرانی 

روبه رو شدند.

انتظار 37 ساله اهالی ۸6 روستای مشگین شهر برای آب

بارش 40 سانتی  متری برف که از بعد از ظهر سه شنبه گذشته در اردبیل 
آغاز شده بود این شهرستان را با یک بحران جدی روبرو کرد.

در حالی اداره کل هواشناسی استان از یک هفته قبل نسبت به سرد شدن 
هوا و بارش برف و باران و آب گرفتگی معابر و گذرگاه های عمومی طی روزهای 
سه شــنبه و چهارشنبه اخطار داده بود متاسفانه در عمل آمادگی کامل برای 

مقابله با بحران ناشی از بارش برف 40 سانتی  متری مشاهده نشد.
اردبیل با توجه به وضعیت آب و هوایی و موقعیت جغرافیایی، بارش  هایی 
از این دســت را بارها و بارها تجربه کرده و بحران هایی شدید و قابل توجه تر 
از این بارش ها را پشــت سر گذاشته است ولی این بار عدم آمادگی ارگان ها و 
عمل نکردن به موقع و سریع که نارضایتی عمومی را به دنبال داشته می تواند 

جای سؤال داشته باشد.
قطع مکرر و متوالی برق در ســطح شهر و ادامه  دار شدن آن در بعضی از 
مناطق برای مدت بیش از 10 ساعت، خانواده های اردبیلی را با مشکل جدی 
در ارتباط با تامین گرما برای مقابله با سرما مواجه ساخت. هر چند که مسئولین 
علت عمده خاموشی ها را قطع سیم های برق بر اثر شکستگی شاخه های درختان 
عنوان کرده اند ولی آمادگی برای مقابله با این مشکل وظیفه چه کسانی و چه 

ارگان هایی بوده است؟
آیا می توان تصور کرد که قطع 10 ســاعته برق در شهری که پذیرای 40 

سانتی متر برف می باشد چه بر سر ساکنین این مناطق می آورد؟
فرماندار اردبیل در جلسه ستاد مدیریت بحران از قابل قبول نبودن تداوم 
قطعی برق در اردبیل ســخن گفت و اظهار کرد: انتظار می رفت مسئولان  به 
موقــع تمهیدات لازم و تدابیر کافی را بــه کار می  گرفتند تا زمینه برای رفع 

مشکلات به وجود می آمد.
آیــا فرماندار اردبیل، خود یکی از مســئولان نیســت که بــه موقع باید 

پیش بینی های لازم در مقابله با مشکلات را می نمود؟
برف چهارشــنبه گذشــته برق بیش از 50 محله بزرگ در سطح شهر را 

قطع کرد.
علاوه بر آن در برخی از روستاها نیز با قطعی بیش از 48 ساعته برق مواجه 
بودند و اینها همه نشــان از بروز مشکلی برای ساکنین شهرستان سردسیری 

اردبیل به نام بحران برف بوده است.
تشکیل جلسات ستاد مدیریت بحران استان و شهرستان در حالی که مردم 
در انتظار اقدامات اورژانســی بودند قادر به معجزه نبود. این جلسات باید یک 
هفته قبل از بارش برف و همزمان با اخطارهای هواشناسی برگزار و برای مقابله 

با بحران طبق نظر کارشناسان مربوطه چاره  اندیشی می شد.
البتــه در این میان نباید از تلاش هایی که اکیپ های مختلف در روزهای 
سه شنبه و چهارشنبه به طور شبانه روزی انجام دادند چشم پوشی کرد. تا آنجا 
که امکانات اجازه می داد بنابر ادعای مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان 46 
اکیپ این شرکت از لحظات اول قطعی برق فعال شدند و بیش از توان و امکانات 
برای تامین رفاه و آسایش شهروندان کوشیدند اما این اقدامات نمی تواند پوششی 

بر روی ضعف ها و کاستی ها داشته باشد.
بارش سنگین برف در دومین ماه از فصل پائیز، آزمون بزرگی برای مسئولان 
و ارگان هایی بود که می بایســت در شرایط بحرانی به مساعدت و کمک مردم 
این منطقه بشتابند. آیا این مجموعه ها از این آزمون توانستند موفق و سربلند 

بیرون بیایند؟
مجید خدابخش استاندار اردبیل بعد از ظهر چهارشنبه در جلسه مدیریت 
بحران گفت: بررســی ها نشان می  دهند امکانات موجود برای ترمیم خرابی ها 
و خســارت های ناشی از برف به خصوص قطعی برق در سطح وسیعی از شهر 

اردبیل کافی نیست.
وی کمبود شدید بالابر برای تعمیر و رفع نواقص مربوط به قطعی و پارگی 

سیم های برق، اساسی ترین نیاز اردبیل در شرایط ایجاد شده ذکر کرد.
برای غلبه بر بحران ایجاد شــده مســئولان استان از استان های همجوار 
برای تامین برخی از نیازها درخواست کمک کردند که با ملحق شدن نیروهای 

اعزامی از تبریز با بالابر و اره های برقی مشکل قطع برق شهروندان رفع شد.
نکته قابل توجه در بحران به وجود آمده عذرخواهی اســتاندار اردبیل از 
مردم بابت مشــکلات بود. به هر حال مردم اردبیل که با بارش های سنگین و 
سرمای طاقت فرسا غریبه نبوده و به نوعی با آنها الفت دیرینه دارند زمستان را 
در پیش رو دارند و امیدوارند مسئولان برای روزهای بحرانی برنامه ریزی کنند 
تا با تامین  امکانات و کسب آمادگی نیازی به عذرخواهی از مردم نداشته باشند.
نادر پرستار

بحران برفی

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور گفت: در 
اســتان فارس به دلیل گستردگی راه و ترافیک، میزان تلفات 

جاده ای نسبت به دیگر استان ها بسیار بالا است.
داوود کشــاورزیان با بیان اینکه توجه به کیفیت در احداث راه ها 
نقش تعیین کننده ای در کاهش تلفات دارد، افزود: در کشــور ما بیش 
از 30 کارخانه ســازنده آســفالت وجود دارد در حالی که در کشوری 
مانند انگلســتان با دو کارخانه به تولید آســفالت آن هم با کیفیت بالا 
اقدام می کنند و برای مقابله با این معضل باید رویکرد خود را به سمت 

کیفی سازی سوق دهیم.
وی تصریــح کرد: در اجرای ایمن ســازی جاده ها در ســطح ملی 
برنامه های بســیاری شــامل نصب دوربین های پیشــرفته، ســاخت 
پاسگاه های پلیس راه و دیگر زیرساخت های ایمنی اجرایی و عملیاتی 

شده است.
کشاورزیان  بیان داشت:  ارتقای بهره وری در کالا و عرضه بیش از 
تقاضا، خارج و محدود کردن ناوگان فرسوده و توجه به برون سپاری از 
طریق بخش خصوصی از دیگر برنامه های اجرایی ســازمان راهداری و 

حمل و نقل جاده ای است.

رئیس سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای کشور:

تلفات جاده ای در فارس بالا است

بیش از 10سال است که هندیجان در تقسیمات کشوری به سطح 
شهر ارتقا یافته است . یکی از مشکلات هندیجان نبود نمایندگی سازمان 
انتقال خون دراین شهراست . شهروندان هندیجانی برای اهداء خون به 
شهرهای مجاور مثل ماهشهر می روند و در این راه متحمل هزینه های 
ســفر می شوند. مردم بارها از مســئولان خواسته اند که در هندیجان 
نمایندگی سازمان انتقال خون تاسیس شود اما تاکنون این مهم تحقق 
نیافته اســت. با توجه به اینکه سازمان انتقال خون از وزارت بهداشت 
جداست جای دارد مسئولان این سازمان نمایندگی در هندیجان دایر 
کنند تا ساکنان این شهر راحت تر به بیماران نیازمند خون اهداء کنند.
محمدرضا شعبانی

نبود نمایندگی سازمان انتقال خون در هندیجان


